
1 
 

A MAGYAR EGÉSZSÉGÜGYI SZAKDOLGOZÓI KAMARA 

MÉDIAMEGJELENÉSEI 

2019. április 
 

TARTALOMJEGYZÉK 

 

 
M1 TV: Tovább folytatódik Magyarország átfogó egészségvédelmi szűrőprogramja ............... 2 

Medicalonline: Népszerű az egészségvédelmi szűrőprogram ...................................................... 2 

M1 TV: Ma van az egészség világnapja ........................................................................................... 4 

Weborvos: A megelőzésre fókuszálnak az egészség világnapján ............................................... 4 

Kossuth Rádió: A megelőzés fontosságára hívják fel a figyelmet az illetékes szervezetek az 

egészség világnapján........................................................................................................................... 5 

AEEK: Országos Szakmai Tanulmányi Verseny 2018/2019. tanév döntője ............................... 6 

Népszava: Kritikus szintet ért el az ápolók hiánya .......................................................................... 7 

Magyar Nemzet: Bérnővérekkel enyhítik az ápolóhiányt a kórházak ........................................... 9 

ATV: Egyre több a bérmunkás a kórházakban .............................................................................. 12 

Klub Rádió: Babonits Tamásné, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara alelnökének 

interjúja, aki szerint az egészségügyhöz is három dolog kell ...................................................... 13 

Klub Rádió: Dr. Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnökének 

interjúja az ápolóhiányról ................................................................................................................... 13 

Karc Fm: Jó az irány, lassú döntéshozatal? ................................................................................... 14 

Népszava: Óriási csalódás az egészségügyi bérígéret, lépnek az érdekvédők ....................... 15 

Weborvos: 28 ország ápolói tartják kongresszusukat Budapesten ............................................ 17 

Medical Online: Nemzeti erőforrásként tekintenek az egészségre ............................................. 19 

Bézs Rádió: Dr. Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnökének 

interjúja a szakdolgozók helyzetéről, egészségügyi bérekről, bértárgyalásról ......................... 21 

 

 

 

 

 

 



2 
 

M1 TV: Tovább folytatódik Magyarország átfogó egészségvédelmi 

szűrőprogramja  
 

TV: M1 TV Műsor: Ma Reggel Dátum: 2019. 04. 01. 

Interjúalanyok:  

1. Dr. Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara 

elnöke 

2. Dankovics Gergely, Magyarország átfogó egészségvédelmi 

szűrőprogram igazgatója 

 

Medicalonline: Népszerű az egészségvédelmi szűrőprogram 
medicalonline.hu, 2019. 04. 01. - 2019. 04. 02 
 

Népszerű az ingyenes, átfogó egészségvédelmi szűrőprogram, amelyben 

2010 óta több mint félmillióan vettek részt – mondta Dankovics Gergely, 

Magyarország Átfogó Egészségvédelmi Szűrőprogramjának (MÁESZ) 

igazgatója az M1 aktuális csatornán hétfőn. 

A szűrés során fél óra alatt 37 féle ingyenes vizsgálat végeznek el az 

ország legnagyobb mobildiagnosztikai központjában, egy csaknem húsz 

méter hosszú, speciális eszközökkel felszerelt szűrőkamionban – 

magyarázta. A szűrőkamion előtti területen többek között anatómiai 

bemutatók és elsősegélynyújtási órákat tartanak. Az idén is folytatódó 

https://drive.google.com/drive/folders/1I_-pcp_nFhgDShFF9FtyjFcqbzaBa0ik?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/1I_-pcp_nFhgDShFF9FtyjFcqbzaBa0ik?usp=sharing
http://medicalonline.hu/kitekinto/cikk/nepszeru_az_egeszsegvedelmi_szuroprogram
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programmal eddig 1700 helyen jártak, és a tervek szerint 2030-ig évente 

200 helyszínen tartanak szűréseket. 

Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) 

elnöke a műsorban azt mondta, hogy a programban résztvevők negyede 

először vett részt komplex szűrésen. A program szükségességét mi sem 

mutatja jobban, mint az, hogy a megvizsgáltak 6-7 százalékának kórosnak 

tekinthető a vércukorszintje. 

Ugyanez megjelent még:  

- weborvos.hu (Népszerű az ingyenes egészségvédelmi 

szűrőprogram) 

- webbeteg.hu (Népszerű az ingyenes egészségvédelmi 

szűrőprogram) 

 

Semmelweis: Munkatársaink szereplése a “Tagozati Napok 2019” 
című rendezvényen 
semmelweis.hu, 2019. 04. 01. 
 

Munkatársaink a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) 

Tagozati napok 2019 elnevezésű, a Hartmann Rico támogatásával 

létrejött rendezvényén vettek részt. A programban korszerű ismeretek 

hangzottak el szakdolgozók részére a sebkezelés, inkontinencia, 

infekciókontroll, sztómaterápia, műtéti termékek és a diagnosztika 

területén. 

Klinikánk képviseletében a – Szilágyi Adrienn vezető főnővér és Kimpián 

Margaretta Enikő vezető asszisztens által összeállított – Kézhigiénés 

betegedukációs program került bemutatásra.  

Kollégáinknak ezúton is gratulálunk az eredményes szerepléshez! 

 

 

 

 

 

 

 

https://weborvos.hu/hirek/nepszeru-az-ingyenes-egeszsegvedelmi-szuroprogram-251397
https://www.webbeteg.hu/cikkek/egeszseges/23779/nepszeru-a-szuroprogram
http://semmelweis.hu/borklinika/2019/04/01/munkatarsaink-szereplese-a-tagozati-napok-2019-cimu-rendezvenyen/
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M1 TV: Ma van az egészség világnapja  
 

TV: M1 TV Műsor: Ma Reggel Dátum: 2019. 04. 07. Interjúalany: Dr. 

Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke 

 

Weborvos: A megelőzésre fókuszálnak az egészség világnapján 
weborvos.hu, 2019. 04. 07. 
 

Ugyanez megjelent még: 

- mgyk.hu (A megelőzésre fókuszáltak az egészség világnapján) 

- mok.hu (A megelőzésre fókuszálnak az egészség világnapján) 

- magyarnemzet.hu (A megelőzésre fókuszáltak az egészség 

világnapján) 

- hirstart.hu (Megelőzés! - üzeni Balogh Zoltán az egészség 

világnapján) 

- vasarnap.hu (Az egészség mindenkié) 

- csalad.hu (A megelőzésre fókuszálnak az egészség világnapján) 

- atv.hu (Megelőzés! - üzeni Balogh Zoltán az egészség világnapján) 

 

Egészséget mindenkinek szlogennel hívják fel a figyelmet az idei 

egészség világnapján a megelőzés fontosságára - mondta Balogh Zoltán, 

a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) elnöke 

vasárnap. 

https://drive.google.com/drive/folders/1YowGIs4E6jvW0B3U_pidZ1xpHJW_xO9Z?usp=sharing
https://drive.google.com/drive/folders/1YowGIs4E6jvW0B3U_pidZ1xpHJW_xO9Z?usp=sharing
https://weborvos.hu/hirek/a-megelozesre-fokuszalnak-az-egeszseg-vilagnapjan-251513
https://www.mgyk.hu/a-megelozes-fontossagara-hivjak-fel-a-figyelmet-az-illetekes-szervezetek-az-egeszseg-vilagnapjan-kossuth-radio.html
https://mok.hu/hirek/lapszemle/a-megelozesre-fokuszalnak-az-egeszseg-vilagnapjan
https://magyarnemzet.hu/belfold/a-megelozesre-fokuszalnak-az-egeszseg-vilagnapjan-6617783/
https://www.hirstart.hu/hk/20190407_a_megelozesre_fokuszalnak_az_egeszseg_vilagnapjan
https://vasarnap.hu/2019/04/07/az-egeszseg-mindenkie/
http://csalad.hu/2019/04/07/a-megelozesre-fokuszalnak-az-egeszseg-vilagnapjan
http://www.atv.hu/belfold/20190407-megelozes-uzeni-balog-laszlo-az-egeszseg-vilagnapjan
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Magyarország átfogó egészségvédelmi szűrőprogramja már 2010-ben a 

megelőzés fontosságát helyezte előtérbe, és azóta is ez a kiemelt üzenet. 

Az ingyenes, átfogó országos egészségvédelmi szűrőprogramban 2010 

óta több mint félmillióan vettek részt, 200 helyszínen jártak, több mint 7 

millió vizsgálati adat keletkezett - ismertette, hozzátéve: a program idén is 

folytatódik. Jelentős fejlődésnek nevezte, hogy már nem csak az 50 

felettiek, hanem a huszonéves korosztálytól kezdődően érdeklődnek az 

emberek a szűrőprogramok iránt. 

Az egészség világnapját annak emlékére tartják, hogy 1948. április 7-én 

kezdte meg működését az ENSZ szakosított intézménye, az 

Egészségügyi Világszervezet. A WHO célja az egészségügyi ellátás 

színvonalának emelése, a nemzetközi egészségügyi munka irányítása és 

összehangolása, tevékeny részvétel a környezet védelmében. 

 

Kossuth Rádió: A megelőzés fontosságára hívják fel a figyelmet az 
illetékes szervezetek az egészség világnapján 
 

Rádió: Kossuth Rádió Dátum: 2019. 04. 07. 12:00  Műsor: Krónika 

12:00 Riporter: Pálos Nikolett Interjúalany: Dr. Balogh Zoltán, a 

MESZK elnöke 

... 71 éve, 1948-ban, ezen a napon kezdte meg működését az 

Egészségügyi Világszervezet, a WHO, ezért évről évre, április 7-én, a 

betegségek megelőzésére hívják fel a figyelmet. Minél fejlettebb egy 

társadalom, annál nagyobb az egyén felelőssége, egészsége 

megőrzésében, hangsúlyozta a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói 

Kamara elnöke. Balogh Zoltán emlékeztetett, hogy a megelőzést tűzte ki 

célul Magyarország átfogó, egészségvédelmi programja is. 2010 óta 

évente 200 helyszínen, már összesen 1700 alkalommal végeztek 

vizsgálatokat, a szűrőkamionon. Balogh Zoltán, elnök, Magyar 

Egészségügyi Szakdolgozói Kamara: Ezentúl megpróbáljuk megértetni a 

szervezetünk működését, hogy hogyan működik az adott 

szervrendszerek, a betegségeket hogyan lehet megelőzni, hogyan lehet 

egészséget megtartani. Dietetikai tanácsadással, védőnői tanácsadással, 

és egyéb, más, ápolói, szakdolgozói tanácsadással próbáljuk az 

ismereteket feleleveníteni, illetve, kialakítani. Ez a program szerves részét 

képezheti az egészségügyi intézmények, illetve, az iskolák 

intézményfejlesztési és egészségfejlesztési terveinek... 

https://www.mediaklikk.hu/radio-lejatszo-kossuth/?date=2019-04-07_12-01-00&enddate=2019-04-07_12-36-00&ch=mr1
https://www.mediaklikk.hu/radio-lejatszo-kossuth/?date=2019-04-07_12-01-00&enddate=2019-04-07_12-36-00&ch=mr1
https://www.mediaklikk.hu/radio-lejatszo-kossuth/?date=2019-04-07_12-01-00&enddate=2019-04-07_12-36-00&ch=mr1
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AEEK: Országos Szakmai Tanulmányi Verseny 2018/2019. tanév 

döntője 

aeek.hu,  2019. 04. 09. 

 

Az emberi erőforrások minisztere az Ápoló szakképesítés-ráépülés 

megszerzésére irányuló, nappali, vagy esti munkarendű iskolai rendszerű 

képzésben résztvevő tanulók számára hirdetett országos szakmai 

tanulmányi versenyt, melynek megszervezésével és lebonyolításával az 

EMMI szakmai felügyelete mellett az ÁEEK Emberi Erőforrás Fejlesztési 

Főigazgatóság Szakképzés Fejlesztési Főosztályát bízta meg. 

Az OSZTV döntőjére 2019. április 4-én került sor a Magyar Honvédség 

Egészségügyi Központ Honvédkórház Klinikai Demonstrációs 

Egységében. A záró forduló keretein belül a versenyzőknek a 

szakképesítés-ráépülésre vonatkozó tanügyi dokumentumok jogszabályi 

előírásainak megfelelő komplex versenyfeladatot kellett teljesíteniük, mely 

szóbeli és gyakorlati versenyrészekből tevődött össze. 45 perc állt 

rendelkezésükre a versenyfeladatok megoldására, melyet öttagú 

versenybizottság értékelt az egész napos megmérettetésen. A 

versenybizottság elnöke Kiss Edit volt, a versenybizottságban a Magyar 

Egészségügyi Szakdolgozói Kamara Oktatási, továbbképzési és 

tudományos bizottságát Pap-Szekeres Anita, a Magyar Ápolási Igazgatók 

Egyesületét Kónya Anikó elnök, az Emberi Erőforrások Minisztériumát 

Erdélyi Boglárka ápolásügyi referens, míg az ÁEEK EFF-et György 

Annamária főosztályvezető képviselte.  

A döntőn elért eredmények és a verseny végső helyezései >> 

Az egész napos megmérettetést követően került sor az ünnepélyes 

eredményhirdetésre, ahol Dr. Páva Hanna főigazgató-helyettes (ÁEEK 

EFF), és Tóth Ibolya főosztályvezető (EMMI, Egészségügyi Ágazati 

Humánerőforrás és Ápolásügyi Főosztály) adta át az okleveleket, és 

jutalmakat a versenyzőknek. Az 1. helyezést elérő Körözsi Vivien Viktória 

(Békéscsabai SZC Szent-Györgyi Albert Szakgimnáziuma és Kollégiuma) 

a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara különdíjában is részesült. 

 

https://www.aeek.hu/-/orszagos-szakmai-tanulmanyi-verseny-2018-2019-tanev-dontoje
https://www.aeek.hu/documents/20182/75149/Orsz%C3%A1gos+Szakmai+Tanulm%C3%A1nyi+Verseny+a+d%C3%B6nt%C5%91n+el%C3%A9rt+eredm%C3%A9nyek+%C3%A9s+a+verseny+v%C3%A9gs%C5%91+helyez%C3%A9sei.pdf/e28f3b82-5908-d105-e8e1-7658846ebecc
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Népszava: Kritikus szintet ért el az ápolók hiánya 

Nepszava.hu, 2019. 04. 16. 
 

Ugyanez megjelent:  

- Merce.hu (26 ezer ápoló hiányzik az egészségügyből) 

 

Menekülnek a 30-40 éves szakdolgozók a kórházakból. Ez 

megroppanthatja az ellátórendszert.  

 

Elkésettnek látszanak az ápolók jövedelmét javító kormányzati 

intézkedések. Mert bár a statisztikák szerint az utóbbi két évben több fiatal 

lépett a pályára, a középkorú generáció menekül a szakmából, ez pedig 

végleg megroppanthatja az ellátórendszert. Ezt jelzi az is, hogy az 

orvoshiány miatt megszűnő rendelések mellett egyre többször arról 

érkezik hír: szakdolgozóhiány miatt akadozik az ellátás. Március közepén 

a Péterfy Kórház baleseti intézetében már annyi elég volt a rendszer 

megbénításához, hogy a szükségesnél két műtőssegéddel kevesebb állt 

munkába egy reggel. Emiatt nem tudták beüzemelni az összes műtőt, így 

néhány napig csúsztak-torlódtak a tervezett operációk. Van olyan 

szakkórház is, ahol azért nő a várólista, mert nincs elég intenzíves ápoló 

a megoperált betegek megfelelő ellátására. 

 

Operáció el sem kezdhető, ha nincs ott betegenként legalább egy 

műtősnő, altatóorvos, altatóasszisztens, műtősfiú – márpedig ők egyre 

többször hiányoznak. A szakdolgozói kamara becslése szerint legalább 

26 ezer szakdolgozó hiányzik az ellátórendszerből. Az Állami 

Egészségügyi Ellátó Központ (ÁEEK) legfrissebb adatai szerint pedig 

miközben mintegy 250 ezer embernek van egészségügyi szakdolgozói 

végzettsége, mindössze 107 ezren aktívak a pályán. A fiatalok nagyobb 

része nem vesz részt a betegek ellátásában, háromötödük nincs a pályán, 

a végzettek fele se áll munkába. A Magyar Kórházszövetség 

kongresszusán Páva Hanna főigazgató-helyettes előadásból az is 

kiderült, hogy a kormányzati propaganda működik a pályára irányításban, 

mert több a pályára lépő, de a harminc felettiek most nagyobb arányban 

hagyják el a szakmát, mint öt évvel ezelőtt. A 30 évesek 24 százaléka, a 

40 évesek 23 százaléka hiányzik a betegágyak mellől. 

https://nepszava.hu/3032742_kritikus-szintet-ert-el-az-apolok-hianya
https://merce.hu/2019/04/16/nepszava-kritikus-szinten-az-apolohiany/
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A helyzetet súlyosbítja, hogy továbbra is sokan mennek külföldre dolgozni. 

Az elmúlt nyolc évben összesen 4780 szakdolgozó kért külföldi 

munkavállaláshoz hatósági bizonyítványt, a legnagyobb arányban pedig a 

30 és 49 év közöttiek éltek a lehetőséggel. És szintén ebben a 

korcsoportban voltak a legnagyobb arányban azok, akik nem újították meg 

működési engedélyüket. Ők nagy valószínűséggel már nincsenek a 

pályán, vagy olyan külföldi munkát vállaltak, amihez nem volt szükségük 

az egészségügyi végzettségüket igazoló dokumentumokra. Az ÁEEK 

felmérése szerint jelenleg az ápolók 10 százaléka, a szülésznők 25 

százaléka, a mentőtisztek 13 százaléka hiányzik az ellátórendszerből. 

2017-ről 2018-ra csaknem félezerrel nőtt az üres állások száma.  

 

Továbbra is Budapesten a legégetőbb a szakember hiány, de amíg 

korábban a kereslet 52 százaléka koncentrálódott a fővárosra, tavaly már 

„csak” 30 százaléka. A főváros mellett majd minden megyében nőtt az 

üres álláshelyek száma. Tavaly a legtöbb üres ápolói hely Budapesten és 

Pest megyében volt, a területen lévő intézmények 1108 ápolót keresnek. 

A szakmából való kiöregedés, nyugdíjazás miatt két éven belül csaknem 

kétezren hiányoznak majd a rendszerből. Ha a megyék méretét is 

figyelembe vesszük, akkor a főváros és Pest megye után a borsodi, zalai, 

nógrádi betegeket fenyegeti leginkább, hogy elvesztik a velük foglalkozó 

szakembert annak nyugdíjba vonulása miatt. E tekintetben a 

legkritikusabb szakterület az ápolóké, a labor és radiológiai 

asszisztenseké. 

 

– A helyzet javításához célzott állami beavatkozásra van szükség – 

állapította meg a konferencián Páva Hanna, aki szerint a kormány eddig 

is, például az ösztöndíj programokkal is próbált a helyzeten segíteni. 

Hozzátette: ezt a nagyságrendű szakemberhiányt térítésköteles 

képzésekkel biztosan nem lehet pótolni. 

 

Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) 

elnöke szerint az jelenthetne megoldást, ha az ágazat meg tudná tartani 

a munkavállalóit. Ehhez eszköz lehetne a további ütemezett béremelés, a 

kiszámítható életpálya, az idősebb szakemberek támogatása, és a 

nyugdíj melletti munka.  
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Lapunk úgy tudja: az április 17-ei kormányülésen kerül szóba ismét az 

egészségügyi béremelés. Ha a kormány is jóváhagyja, akkor az ápolók és 

a védőnők bére július elsejétől 8-8 százalékkal emelkedhet. 

 

Magyar Nemzet: Bérnővérekkel enyhítik az ápolóhiányt a kórházak 

magyarnemzet.hu, 2019. 04. 16. 
 

Ugyanez megjelent még:  

- Origo.hu (Bérnővérekkel enyhítik az ápolóhiányt a kórházak 

- index.hu (Már a Magyar Nemzet is arról ír, hogy egyre tragikusabb 

az ápolók hiánya a kórházakban) 

- 24.hu (Menekülnek a legnagyobb munkabírású, 30-40 éves 

szakdolgozók a kórházakból) 

- hgv.hu (Bérnővéreket és bérműtősöket visznek a kórházakba, de 

így sincs elég ápoló) 

- penzcetrum.hu (Súlyos a helyzet: 9 ezerrel csökkent az ápolók 

száma a magyar kórházakban) 

- portfolio.hu (Munkaerőhiány a kórházakban: bérműtősök, 

bérnővérek felvételére kényszerülnek) 

- olkt.hu (Kritikus szinten az egészségügyi ápolók száma!) 

- mfor.hu (Akkora a munkaerőhiány az egészségügyben, hogy egyre 

több kórház fordul bérnővérekhez) 

- hrportal.hu (Bérnővéreket és bérműtősöket visznek a kórházakba) 

- napi.hu (Közel tízezer ápoló tűnt el a kórházakból) 

- alfahir.hu (Bérelni kell a nővéreket és műtőssegédeket a 

kórházakba, de így sincsenek elegen) 

- klubhalo.hu (Már a Magyar Nemzet is arról ír, hogy egyre 

tragikusabb az ápolók hiánya a kórházakban) 

- hirtv.net (Bérnővérekkel enyhítik az ápolóhiányt a kórházak) 

 

Egyre több kórház kényszerül bérnővérek, -műtősnők, -műtősfiúk 

foglalkoztatására, főként a fővárosban. A kormány erőfeszítései ellenére 

sem enyhül ugyanis az ápolóhiány, aminek megoldása további célzott 

intézkedéseket igényel. 

 

https://magyarnemzet.hu/belfold/bernoverekkel-enyhitik-az-apolohianyt-a-korhazak-6734423/
https://www.origo.hu/itthon/20190416-magyar-nemzet-bernoverekkel-enyhitik-az-apolohianyt-a-korhazak.html
https://index.hu/belfold/2019/04/16/mar_a_magyar_nemzet_is_arrol_ir_hogy_egyre_tragikusabb_az_apolok_hianya_a_korhazakban/
https://24.hu/fn/gazdasag/2019/04/16/menekulnek-a-legnagyobb-munkabirasu-30-40-eves-szakdolgozok-a-korhazakbol/
https://hvg.hu/gazdasag/20190416_Bernovereket_es_bermutosoket_visznek_a_korhazakba_de_igy_sincs_eleg_apolo
https://www.penzcentrum.hu/biztositas/sulyos-a-helyzet-9-ezerrel-csokkent-az-apolok-szama-a-magyar-korhazakban.1076997.html
https://www.portfolio.hu/users/elofizetes_info.php?t=cikk&i=321111
https://olkt.hu/kritikus-szinten-az-egeszsegugyi-apolok-szama/
https://mfor.hu/cikkek/makro/akkora-a-munkaerohiany-az-egeszsegugyben-hogy-egyre-tobb-korhaz-fordul-bernoverekhez.html
https://www.hrportal.hu/hr/bernovereket-es-bermutosoket-visznek-a-korhazakba-20190416.html
https://www.napi.hu/magyar_gazdasag/kozel_tizezer_apolo_tunt_el_a_korhazakbol.682489.html
https://alfahir.hu/2019/04/16/egeszsegugy_apolok_munkaerohiany_korhaz
http://klubhalo.hu/content/m%C3%A1r-magyar-nemzet-arr%C3%B3l-%C3%ADr-hogy-egyre-tragikusabb-az-%C3%A1pol%C3%B3k-hi%C3%A1nya-k%C3%B3rh%C3%A1zakban
https://hirtv.hu/ahirtvhirei/bernoverekkel-enyhitik-az-apolohianyt-a-korhazak-2479761
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Számos fővárosi kórház, köztük az egyik legnagyobb, a Péterfy is 
bérmunkások közreműködésével tudja ellátni a betegeket. Sásdi Antal 
főigazgató a Magyar Nemzetnek azt mondta, főként a hozzájuk tartozó 
traumatológiai intézetben komoly a szakemberhiány. A budapesti szinten 
kiemelt ellátóhelynek számító Fiumei úti „balesetiben” 12 műtő van, amit 
úgy tudnak működtetni, hogy egy munkaerő-közvetítő cégtől nyolc-nyolc 
aneszteziológiai asszisztenst, műtősnőt, illetve műtősfiút foglalkoztatnak 
bérmunkában, de ezzel is csak 14-re tudták feltornázni például a 
műtősfiúk számát a szükséges 22 helyett. 
 
A főigazgató a krónikus betegellátásban is jelentős nővérhiányról számolt 
be. Jelezte: már a közeljövőben itt is bérnővéreket fognak alkalmazni 
annak érdekében, hogy legalább az ágyak 95 százalékán tudjanak 
beteget fogadni, és ne állandósuljon az a ma sajnos előforduló helyzet, 
hogy egy 60-70 ágyas krónikus osztályon éjszakára mindössze egy nővért 
tudnak műszakba állítani. 
 
Korábban Ficzere Andrea, a kórházszövetség új elnöke beszélt lapunknak 
arról: főként a fővárosi kórházakat sújtó tendencia, hogy a munkaerőhiány 
miatt nagyon sok helyen már csak bérnővérekkel, -műtősnőkkel és -
orvosokkal tudják biztosítani a folyamatos betegellátást. Ennek elsődleges 
oka, hogy a kormány erőfeszítései ellenére sincs még jelen pillanatban 
kellő számú utánpótlás. Ezt statisztikai adatokkal is alátámasztotta Páva 
Hanna, a kórházakat működtető Állami Egészségügyi Ellátóközpont 
főigazgató-helyettese, aki közölte: az alapnyilvántartásban 250 ezer 
szakdolgozó szerepel, de ebben benne vannak a szociális ágazatban 
foglalkoztatottak, a pályaelhagyók, a külföldön munkát vállalók és a 
nyugdíjasok is. 
 
Az egészségügyben aktív munkavállalóként jelenleg összesen mintegy 
108 ezer ápolót tartanak nyilván, és az egyik legfőbb probléma, hogy 
2013–2018 között kilencezerrel csökkent a már tapasztalt, de még nagy 
munkabírású, 35 év feletti korosztály létszáma. Hasonlóan aggodalomra 
ad okot, hogy míg a 80-as, 90-es években végzett ápolók több mint fele a 
szakmájában dolgozik, a 2000 és 2009 közötti évfolyamoknak alig 
egyharmada szerepel a működési nyilvántartásban. A 2010–2017 között 
végzetteknek is csak a 42 százaléka dolgozik ápolóként, a többiek vagy 
el sem helyezkedtek a pályán, vagy elhagyták azt. 
 
 
Páva Hanna tájékoztatása szerint leginkább a középfokú végzettségű, 
közvetlenül a betegágy mellett dolgozó ápolókból van hiány: 2017-ben 
ilyen 3300 üres álláshely volt, tavaly pedig már 3800. Ha semmi nem 
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történik, akkor a nyugdíjba vonulók miatt, két év múlva már mintegy 5800 
középfokú ápoló fog hiányozni a rendszerből. A főváros mellett főként 
Heves, Nógrád és Zala megyében jelentős az ápolóhiány. 
 
Páva Hanna szerint a sikeres tanulói ösztöndíjprogramokon túl egyéb 
célzott intézkedésekre van szükség a helyzet megoldására. Sürgető a 
beavatkozás a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke 
szerint is. Balogh Zoltán azt mondta: jelenleg az ápolók mintegy 32 
százaléka 51 évnél idősebb, további 35 százalékuk is elmúlt 40 éves. 
 
A kamara által végzett intézményi felmérésből pedig az is kiderül, hogy a 
kórházak döntő többségét és gyakorlatilag valamennyi szakmát érinti az 
ápoló- és az asszisztenshiány. Ennek mérséklésére jellemzően túlmunkát 
rendelnek el, illetve vállalnak a dolgozók, kisebb részben (de ott jelentős 
számban) bérnővéreket alkalmaznak. A megkérdezett ápolási igazgatók 
szerint a létszámhiányt leginkább kiemelt bérrel, toborzással, a 
tanulószerződéses hallgatók megnyerésével, ösztöndíjprogramokkal, a 
jutalmazási és elismerési rendszer bevezetésével, valamint a nyugdíjasok 
visszafoglalkoztatásával lehetne enyhíteni. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



12 
 

ATV: Egyre több a bérmunkás a kórházakban  
 

TV: ATV Műsor: Híradó 17:30 Dátum: 2019. 04. 16. Interjúalany: Dr. 

Balogh Zoltán, a MESZK elnöke 

 

Ezen téma folytatódik: 

 

TV: ATV Műsor: A nap híre Krug Emíliával -  Dátum: 2019. 04. 16.  

 
A műsor vendégei Tüttő Kata elnökségi tag, MSZP, Holoda Attila 
energetikai szakértő és Komlódi Gábor ügyvéd, Üde Egyesület. 
 
A TÉMÁK: 
 
- Notre Dame: Nem helyreállíthatatlan a kár 
- Jöhet a fővárosi dugódíj? 
- Jövőre Budapestről rajtol a Gir D'Italia - 7,7 milliárdba kerül 
- Egyre több a bérmunkás a kórházakban 

http://www.atv.hu/videok/video-20190416-atv-hirado-2019-04-16
http://www.atv.hu/videok/video-20190416-atv-hirado-2019-04-16
http://www.atv.hu/videok/video-20190416-a-nap-hire-krug-emiliaval-2019-04-16
http://www.atv.hu/videok/video-20190416-a-nap-hire-krug-emiliaval-2019-04-16
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Klub Rádió: Babonits Tamásné, a Magyar Egészségügyi 

Szakdolgozói Kamara alelnökének interjúja, aki szerint az 

egészségügyhöz is három dolog kell 

 
Rádió: Klub Rádió Műsor: Esti Gyors Dátum: 2019. 04. 16. Interjúalany: 
Babonits Tamásné, a MESZK alelnöke 
 
 
Ugyanez megjelent (2019. 04. 18.) 
 

- medicalonline.hu (Ijesztő az ápolóhiány az egészségügyben) 
- weborvos.hu (Az egészségügyhöz is három dolog kell) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Klub Rádió: Dr. Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi 

Szakdolgozói Kamara elnökének interjúja az ápolóhiányról 

 
Rádió: Klub Rádió Műsor: Hír összeállítás (Reggeli Gyors műsora között)   

Dátum: 2019. 04. 17. 15:00 Interjúalany: Dr. Balogh Zoltán, a MESZK 
elnöke  
 
 

https://www.klubradio.hu/adasok/az-egeszsegugyhoz-is-harom-dolog-kell-107120
https://www.klubradio.hu/adas?hanganyag_id=2888
http://medicalonline.hu/eu_gazdasag/cikk/ijeszto_az_apolohiany_az_egeszsegugyben
https://weborvos.hu/lapszemle/az-egeszsegugyhoz-is-harom-dolog-kell-251709
https://drive.google.com/file/d/1x3HZ37-Nbj_xSM2jBfGkz0xWb7Zh42HD/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1x3HZ37-Nbj_xSM2jBfGkz0xWb7Zh42HD/view?usp=sharing
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Karc Fm: Jó az irány, lassú döntéshozatal? 

 
Rádió: Karc Fm  Műsor: Hangoló  Dátum: 2019. 04. 18. Interjúalany: 
Dr. Balogh Zoltán, a MESZK elnöke 

 
Az eddigi intézkedések folytatásával lehet elérni, hogy az egészségügyi 
szakdolgozók, ápolók, nővérek, műtősök száma emelkedni kezdjen. Dr. 
Balogh Zoltán, az Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke szerint 
azok az intézkedések, amiket az egészségügyi kormányzat az elmúlt 
években hozott, fontos döntések voltak. Annak hatását viszont, hogy a 
szakképző ösztöndíjprogramnak, vagy felsőoktatási ösztöndíjprogramnak 
milyen eredménye van, csak szeptemberben látják majd. A mostani 
jelentkezők már tudatosabban választhatnak – előre láthatják ugyanis, 

https://karcfm.hu/archiv/jo-az-irany-lassu-a-donteshozatal-hangolo-2019-04-18/
https://www.mixcloud.com/karcfm/j%C3%B3-az-ir%C3%A1ny-lass%C3%BA-a-d%C3%B6nt%C3%A9shozatal-hangol%C3%B3-2019-04-18-1/
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hogy milyen ösztöndíjak állnak rendelkezésükre. Balogh Zoltán szerint 
hasonló döntést más országban is hoztak már, aminek eredményeként 
egyes helyeken az ápolóképzés már nem is számít hiányterületnek, sőt 
egyenesen várólisták vannak. 
 
A Szakdolgozói Kamara elnöke a 2016-ban indult bérfelzárkóztatási 
folyamatot is folytatná. Szerinte 2022-ig további emelésekre van szükség, 
hogy a meglévő kollégák a pályán megmaradjanak! A bérek tekintetében 
ugyanis „Ausztriával, Németországgal vagy a skandináv országokkal 
versenyzünk, ha pedig az ottani bérek 70-75 százalékát elérjük, akkor a 
hazai infrastrukturális fejlesztésekkel együtt már nem lesz vonzó annyira 
a nyugati munkavállalás.” 
 
Balogh Zoltán harmadik pontként a nyugdíjas visszafoglalkoztatást 
nevezte meg. Magyarországon ugyan egyre többen vonulnak 
nyugállományba, de az ő tudásukat nem szabad veszni hagyni – 
különösen úgy, hogy egy részük dolgozni akar. Balogh Zoltán szerint őket 
nem szabadna elengedni. „A kórházakat olyan kondícióba kell hozni, hogy 
élni tudjanak a nyugdíjas foglalkoztatással – ahogyan az más 
ágazatokban egyébként megfigyelhető és működik.” 
 
 

Népszava: Óriási csalódás az egészségügyi bérígéret, lépnek az 

érdekvédők 

nepszava.hu, 2019. 04. 23.  
 
Ugyanez megjelent:  
 

- szakszervezetek.hu (Óriási csalódás az egészségügyi bérígéret, 
lépnek az érdekvédők) 

- portfolio.hu (Megdöbbentő, elszomorító - Kiakadtak az érintettek az 
egészségügyi béremelés mértékén) 

- napi.hu (Kurta-furcsa béremelésről döntött a kormány) 
 
Elszomorító, megdöbbentő, nem tudjuk értelmezni - így reagáltak a 
kormány döntésére. 
 
Elkeseredettek, ezért soron kívüli egyeztetést kezdeményeztek az 
egészségügyi kormányzattal az ágazati érdekvédők. Magyarázatot várnak 
arra is, hogy mi történt a múltheti kabinetülésen azokkal a bértábla-
javaslataikkal, amelyeket a megelőző ágazati egyeztetéseken még a 
kormányzat képviselői is támogattak. 

https://nepszava.hu/3033365_oriasi-csalodas-az-egeszsegugyi-berigeret-lepnek-az-erdekvedok
https://szakszervezetek.hu/dokumentumok/mibol-elunk/18148-oriasi-csalodas-az-egeszsegugyi-berigeret-lepnek-az-erdekvedok
https://www.portfolio.hu/gazdasag/egeszseggazdasag/megdobbento-elszomorito-kiakadtak-az-erintettek-az-egeszsegugyi-beremeles-merteken.321757.html
https://www.napi.hu/magyar_gazdasag/kurta-furcsa_beremelesrol_dontott_a_kormany.682858.html
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Mind a szakdolgozók, mind az orvosok mind az egészségügyben a 
gazdasági, műszaki területen dolgozók béremelésére több variációs 
javaslat készült. Ezt a reprezentatív szakszervezet MSZ-EDDSZ által 
vezetett tárgyalásokon a kormányzat is támogatta. A kabinet ülését követő 
tájékoztatón azonban már csak a szakdolgozók négylépcsős béremelése 
került szóba.  
 
- Elszomorító, megdöbbentő – kommentálta lapunknak Éger István, a 
Magyar Orvosi Kamara elnöke azt, hogy a kormány nem döntött az 
orvosok, és a műszakiak bérének emeléséről. Hozzátette: hosszú 
hónapok óta egyeztettek a tárcával, ezért is érthetetlen, és óriási 
elkeseredést okoz az, ami történt, illetve nem történt meg.  
 
A kormányszóvivő szerint az ápolók és a szakdolgozók bére idén júliustól 
8 százalékkal, jövőre 14 százalékkal, 2021-ben 20 százalékkal, 2022-ben 
pedig újabb 30 százalékkal nő. Ismertetése szerint a béremelés idén 35 
milliárd, jövőre 146 milliárd, 2021-ben 233 milliárd és 2022-ben 423 
milliárd forint kiadást jelent a költségvetésnek. 
 
- Nem tudjuk értelmezni a bejelentést – mondta lapunknak Balogh Zoltán, 
a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara elnöke. Szerinte az idei 
évre bejelentett 8 százalékos emelésről már korábban döntött a kormány, 
abban csak annyi az újdonság, hogy a kifizetését előrehozták novemberről 
júliusra. Hozzátette: „de nem tudjuk, hogyan értelmezzük a 
felhasználandó összeget sem. A kormányszóvivő 35 milliárdot mondott, 
mint a 2019-re szánt bérfejlesztési összeget, ám ez sokkal nagyobb keret, 
mint amennyire a bejelentett béremeléshez szükség van. Annak a havi 
költsége, 2,4-2,6 milliárd forint, azaz az év végéig összesen 12,5 milliárd 
lenne. 
 
Kérdésünkre Balogh Zoltán arról is beszélt, hogy az ágazati 
érdekegyeztetésen három bértábla javaslat beterjesztéséről döntöttek. 
Bár azok különböző koncepciók szerint készültek, ha bármelyik is 
megvalósult volna közülük, akkor idén júliustól 25 százalékkel emelkedne 
a szakdolgozók bére. A ciklusból hátralévő két és fél év végére pedig 
összességében ugyanúgy 76 százalékkal keresnének többet az 
érintettek, mint ahogyan azt a kormányszóvivő ígérte. Így például a ciklus 
végére egy OKJ-s végzettségű kezdő ápoló jelenlegi bére 192 ezer 
forintról 330 ezerre, a diplomás nővéré 237 ezerről 409 ezerre nőne.  
 
Balogh Zoltán szerint az általuk benyújtott – a periódus elején nagyobb 
ütemben emelő - javaslatot az is indokolta, hogy a januári garantált 
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bérminimum korrekciókkal a bértábla alsó része „összecsúszott”. Azaz, a 
kezdő is épp annyit kaphat, mint a már több éve pályán lévő. Azért is 
javasolták, hogy most egy nagyobb arányú emelést adjon a kormány, 
hogy ezt a bérfeszültséget meg tudják szüntetni. Ha most júliusban csak 
a már bejelentett nyolc százalékos emelés lesz, akkor körülbelül 4-5 ezer 
embernek attól még nem lesz több pénze a borítékban. Ők mindössze 
papíron kapnak majd egy új besorolást.   
 

Weborvos: 28 ország ápolói tartják kongresszusukat Budapesten 

weborvos.hu, 2019. 04. 24.  
 
Ugyanez megjelent: 
 

- mok.hu (28 ország ápolói tartják kongresszusukat Budapesten) 
 
A rendezvény fő témája: az egészséges munkaerő és a nemzeti jólét 
kapcsolata. 
 
A Foglalkozás-egészségügyi Ápolók Európai Szövetsége és a Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói Kamara (MESZK) közös szervezésében 
április 24-26-án, Budapesten tartják a foglalkozás-egészségügyi ápolók 
VII. nemzetközi kongresszusát. A rendezvény fő témája: WORKFORCE 
HEALTH - NATIONAL WEALTH, vagyis az egészséges munkaerő és a 
nemzeti jólét kapcsolata - áll a MESZK szerdai közleményében. 
 
A háromévente megrendezett kongresszus az egyik legmeghatározóbb 
nemzetközi rendezvény, melyet a foglalkozás-egészségügyi ápolók 
számára szerveznek meg. Az eseményre nemcsak Európából, hanem a 
világ valamennyi kontinenséről érkeznek egészségügyi szakemberek. Az 
idei kongresszusra összesen 28 országból regisztráltak a résztvevők, 
hogy megosszák tapasztalataikat, eredményeiket az egészséges 
munkahelyi környezet kialakítása és a munkavállalók egészségének 
megőrzése terén. 
 
A rendezési jog elnyerése egyedülálló magyar sikerként könyvelhető el, 
hiszen a Szövetség most először szervez kongresszust Közép-
Európában. A Budapesten történt megrendezés pedig kiváló lehetőséget 
biztosít arra, hogy a magyar szakemberek bemutathassák a hazai 
gyakorlatot, saját kutatási eredményeiket külföldi kollégáiknak, illetve első 
kézből kaphassanak információt a foglalkozás-egészségügyi ápolók 
nemzetközi képzési rendszeréről és az általuk önállóan végezhető 
tevékenységekről. A tudástranszfer mindemellett akár a hazánkban 

https://weborvos.hu/hirek/28-orszag-apoloi-tartjak-kongresszusukat-budapesten-251792
https://mok.hu/hirek/lapszemle/28-orszag-apoloi-tartjak-kongresszusukat-budapesten
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nemrég indult kiterjesztett hatáskörű ápolók képzésének, alkalmazásának 
kiszélesítési lehetőségére is felhívhatja a figyelmet. 
 
A kongresszus első napján, szerdán a résztvevőket a fővédnök, dr. 
Horváth Ildikó egészségügyért felelős államtitkár köszöntötte és 
összefoglalta a foglalkozás-egészségügy hazai helyzetét, továbbá felhívta 
a figyelmet a munkahelyi megelőzés jelentőségére. "Örömteli, hogy a 
magyar alaptörvény kimondja: minden munkavállalónak joga van az 
egészségét, biztonságát és méltóságát tiszteletben tartó 
munkafeltételekhez, mindhárom tényező fontos - mondta és hozzátette: 
nemzeti erőforrásként tekintenek az egészségre". 
 
Az államtitkár angol nyelvű beszédében azt mondta, becslések szerint a 
foglalkozás-egészségügyi rendszerre fordított kiadás 14 milliárd forint, 
ezen túlmenően 60 milliárd forintra tehető a munkavállalók forintban 
mérhető nyeresége azáltal, hogy az egészséges munkakörnyezet révén 
elkerülik többek között a munkahelyi baleseteket és betegségeket. 
 
Kitért rá, hogy a foglalkozás-egészségügy jelentős részben a 
megelőzésről szól. Az ezen a területen tevékenykedő orvosok 66 
százaléka teljes, míg 34 százaléka részmunkaidőben dolgozik. A törvényi 
szabályozás értelmében a doktoroknak szakosodniuk kell a foglalkozás-
egészségügyre - jelezte az államtitkár. A szükséges végzettséget mintegy 
2100-an szerezték meg, 400 érintettnek ugyanakkor még folyamatban van 
a képzése. Mellettük csaknem 3000 ápoló dolgozik. 
 
Mivel az emberek életük jelentős részét a munkahelyükön töltik, 
kulcsfontosságú, hogy egészséges körülmények között dolgozzanak - 
emelte ki az államtitkár. Jelezte: nagy lehetőségként tekint a foglalkozás-
egészségügyre. Az államtitkár három jövőbeli célt jelölt meg: a minőségi 
mutatók egységesítését, a szakmai felügyelet fejlesztését, valamint egy 
foglalkozás-egészségügyi információs rendszer kiépítését. 
 
A nemzetközi kongresszus felett védnökséget vállalt dr. Merkely Béla a 
Semmelweis Egyetem rektora, valamint Budapest főpolgármestere Tarlós 
István is. A nyitó napon előadást tartott még többek között dr. Jukka 
Takala, a Foglalkozás-egészségügyi Nemzetközi Bizottság elnöke, dr. 
Ledia Lazeri, az Egészségügyi Világszervezet (WHO) magyarországi 
irodavezetője, prof. Anne Harriss, a London South Bank University 
professzora, aki kiemelte a foglalkozás-egészségügy nemzetgazdasági 
jelentőségét. 
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Nem maradhatott el az Európai Munkahelyi Biztonsági és 
Egészségvédelmi Ügynökség 2018-2019. évi kampányának: 
„Egészséges munkahelyek – A veszélyes anyagok helyes kezelése” 
bemutatása sem, hiszen a szövetségnek 2007 óta folyamatosan, 
hivatalos partnere az ügynökségnek, résztvevője aktuális programjainak. 
A rendezvény sikeres megszervezéséhez a két szervezet munkáján kívül 
több támogató is hozzájárult. 
 
Az 1993-ban létrejött Foglalkozás-egészségügyi Ápolók Európai 
Szövetség alapvető célkitűzése a foglalkozás-egészségügyi szakterületen 
dolgozó szakápolók összefogása, a foglalkozás-egészségügyi 
szakápolás nemzetközi szinten történő képviselete, az európai 
munkavállalók egészségének védelme és munkahelyi biztonságának 
megteremtése a szakápolás révén. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara hosszas előkészítő munka 
után, 2009. évben lett tagja az európai szövetségnek. A Köztestület már 
nagyon hamar aktívan bekapcsolódott a Szövetség munkájába. 
Meghívására hazánk már 2010-ben otthont adott az Európai Szövetség 
31. találkozójának, melyhez kapcsolódóan hagyományteremtő céllal 
szakmai továbbképzőnapot is rendezett. Ez a továbbképzési fórum immár 
10. alkalommal kerül megszervezésre, idén a nemzetközi kongresszus 
keretein belül. A MESZK megalakulása óta nagy hangsúlyt fektet az 
egészségügyi szakdolgozók képviseletére mind hazai, mind pedig 
nemzetközi szinten, ennek a folyamatnak az eredményeként tudható be, 
hogy az Európai Szövetség elnöki tisztségét 2016. óta hazai szakember 
tölti be - zárul a MESZK közleménye. 
 

Medical Online: Nemzeti erőforrásként tekintenek az egészségre 

medicalonline.hu, 2019. 04. 24.  
 

Ugyanez megjelent:  

- magyarnemzet.hu (Horváth Ildikó: Az egészség nemzeti erőforrás) 

- magyarhirlap.hu (A kormány nemzeti erőforrásként tekint az 

egészségre) 

- napiujsag.hu (Emmi-államtitkár: nemzeti erőforrásként tekintenek 

az egészségre) 

- lokal.hu (Horváth Ildikó: Nemzeti erőforrásként tekintenek az 

egészségre) 

 

https://weborvos.hu/hirek/28-orszag-apoloi-tartjak-kongresszusukat-budapesten-251792
https://magyarnemzet.hu/belfold/horvath-ildiko-az-egeszseg-nemzeti-eroforras-6821792/
https://www.magyarhirlap.hu/belfold/20190424-a-kormany-emzeti-eroforraskent-tekint-az-egeszsegre
https://www.napiujsag.hu/2019/04/emmi-allamtitkar-nemzeti-eroforraskent.html
https://www.lokal.hu/2019-04-horvath-ildiko-nemzeti-eroforraskent-tekintenek-az-egeszsegre/
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Április 24-26-án Budapesten tartják a Foglalkozás-egészségügyi Ápolók 
Európai Szövetsége (Federation of Occupational Health Nurses within the 
European Union, FOHNEU) és a Magyar Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara (MESZK) közös kongresszusát. A fő téma az egészséges 
munkaerő és a nemzeti jólét kapcsolata. 
 
Az 1993-ban létrejött Foglalkozás-egészségügyi Ápolók Európai 
Szövetség alapvető célkitűzése a foglalkozás-egészségügyi szakterületen 
dolgozó szakápolók összefogása, a foglalkozás-egészségügyi 
szakápolás nemzetközi szinten történő képviselete, az európai 
munkavállalók egészségének védelme és munkahelyi biztonságának 
megteremtése a szakápolás révén. 
 
A Magyar Egészségügyi Szakdolgozói Kamara hosszas előkészítő munka 
után, 2009. évben lett tagja a FOHNEU-nak. A háromévente 
megrendezésre kerülő FOHNEU Kongresszus az egyik 
legmeghatározóbb nemzetközi rendezvény, melyet a foglalkozás-
egészségügyi ápolók számára szerveznek. A rendezvényre nemcsak 
Európából, hanem a világ valamennyi kontinenséről érkeznek 
egészségügyi szakemberek. Az idei kongresszus esetében sem történt ez 
másként, összesen 28 országból regisztráltak a résztvevők, hogy 
megosszák tapasztalataikat, eredményeiket az egészséges munkahelyi 
környezet kialakítása és a munkavállalók egészségének megőrzése 
terén. A rendezési jog elnyerése egyedülálló magyar sikerként 
könyvelhető el, hiszen a szövetség most először szervez kongresszust 
Közép-Európában. 
 
Örömteli, hogy a magyar alaptörvény kimondja: minden munkavállalónak 
joga van az egészségét, biztonságát és méltóságát tiszteletben tartó 
munkafeltételekhez, mindhárom tényező fontos, hangoztatta Horváth 
Ildikó, az Emberi Erőforrások Minisztériumának egészségügyért felelős 
államtitkára szerdán a budapesti megnyitón. Mint hozzátette: nemzeti 
erőforrásként tekintenek az egészségre. Horváth Ildikó angol nyelvű 
beszédében azt mondta, becslések szerint a foglalkozás-egészségügyi 
rendszerre fordított kiadás 14 milliárd forint, ezen túlmenően 60 milliárd 
forintra tehető a munkavállalók forintban mérhető nyeresége azáltal, hogy 
az egészséges munkakörnyezet révén elkerülik többek között a 
munkahelyi baleseteket és betegségeket. 
 
Kitért rá, hogy a foglalkozás-egészségügy jelentős részben a 
megelőzésről szól. Az ezen a területen tevékenykedő orvosok 66 
százaléka teljes, míg 34 százaléka részmunkaidőben dolgozik. A törvényi 
szabályozás értelmében a doktoroknak szakosodniuk kell a foglalkozás-



21 
 

egészségügyre. A szükséges végzettséget mintegy 2100-an szerezték 
meg, 400 érintettnek ugyanakkor még folyamatban van a képzése. 
Mellettük csaknem 3000 ápoló dolgozik, közölte Horváth Ildikó. 
 
Mivel az emberek életük jelentős részét a munkahelyükön töltik, 
kulcsfontosságú, hogy egészséges körülmények között dolgozzanak, 
emelte ki az államtitkár. Jelezte: nagy lehetőségként tekint a foglalkozás-
egészségügyre.   Az államtitkár három jövőbeli célt jelölt meg: a minőségi 
mutatók egységesítését, a szakmai felügyelet fejlesztését, valamint egy 
foglalkozás-egészségügyi információs rendszer kiépítését. 
 

Bézs Rádió: Dr. Balogh Zoltán, a Magyar Egészségügyi 

Szakdolgozói Kamara elnökének interjúja a szakdolgozók 

helyzetéről, egészségügyi bérekről, bértárgyalásról 
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